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I går sa ledelsen ved Oppsalhjemmet, et av Nordlandia Omsorgs sykehjem, at de fryktet at 
sykepleierstreiken hadde ført til et dødsfall. 

Les også: Streiken kan ha ført til dødsfall 

NHO Service uttalte til NRK tidligere i kveld at forholdene ved sykehjemmene nå går ut over 
liv og helse, og vil ha tvungen lønnsnemd. 

Les også: – Tiden inne for tvungen lønnsnemnd 

Lasse Spaberg, sønn av mannen som døde, reagerer sterkt på påstandene om at dødsfallet kan 
ha sammenheng med sykepleierstreiken. 

1 
 

mailto:Amund.Aune.Nilsen@nrk.no
mailto:havard.heggen@nrk.no
http://nrk.no/nyheter/norge/1.6977342
http://nrk.no/nyheter/norge/1.6978889


- Jeg synes det er feil å bruke min fars død på en sånn måte. Spesielt er det feil å bruke det når 
det ikke er korrekt det de sier, sier Spaberg til NRK. 

- Skyldtes ikke streiken 

Spaberg mener det ikke er riktig at farens liv kunne ha vært reddet, hvis det hadde vært flere 
sykepleiere på jobb. Det var en sykepleier på jobb den natten, ifølge Spaberg helt korrekt etter 
bemanningsplanen. Dødsfallet kunne ikke ha skyldtes streiken, mener han. 

Han liker dårlig at dødsfallet er trukket frem. 

- Det viser at de bruker det bevisst i et spill for å få frem sine synspunkter. jeg synes det 
er feil. Spesielt å bruke min far. Det blir et dobbelt dødsfall, mener han. 

- Jeg mener de skal respektere de pårørende. Oss små privatpersoner. De skal være forsiktige 
med å bruke folk på den måten de gjør. 

Han sier han ikke ble kontaktet av verken NHO eller andre før de gikk ut med utspillene. Bare 
lederen ved Oppsalhjemmet, som sa til ham at det «muligens ville komme et medieoppslag 
hvor hans far ville bli nevnt». 

- Da sa jeg: Det godtar jeg ikke. Jeg synes ikke min far skal brukes som brekkstang i en streik, 
forklarer han. 

Mener bemanningen har betydning 

Konsernoverlege Gudleik Leir i Norlandia mener fortsatt at bemanningen på sykehjemmet 
under en streik kan relateres til dødsfallet. 

 

Konsernoverlege Gudleik Leir i Norlandia tilbakeviser påstandene om at arbeidsgiverne har 
brukt en manns dødsfall i den pågående lønnskonflikten. 

- Ja, definitivt. Selv om det var normal bemanning på natt, så var det vesentlig redusert 
bemanning på dag. Det medfører at informasjonsflyten mellom vaktene utover kvelden 
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og natten fort kan bli for dårlig. Vi vet altså ikke om de observasjonene som skulle ha 
vært gjort på dagen, var så gode som de ideelt sett burde være, slik at rapporten fløt slik 
den skulle utover natten, forklarer Leir.  

Han mener de ikke har nok informasjon til at de med sikkerhet kan si at 
bemanningssituasjonen førte til dødsfallet. 

- Hva er din reaksjon på at familien nå reagerer på at dette dødsfallet nå blir trukket frem? 

- Vi er nødt til å rapportere enhver engstelse til Statens helsetilsyn. Det har vi gjort også 
i denne saken. Samtidig ser vi det som en åpenbar rett for offentligheten å få stille 
spørsmål til vår virksomhet. Det er derfor viktig for oss å understreke at det var 
Dagsrevyen som tok kontakt med oss, og ikke omvendt. 

- Ingen baktanker bak 

Han vedgår at Norlandia kunne ha sagt nei til å stille opp i Dagsrevyen. 

- Men da mener vi at vi ikke hadde oppfylt våre forpliktelser overfor det offentlige i en sak 
som offentligheten åpenbart har interesse av under en streik, mener Leir. 

- Men kan du se at dette utspillet blir brukt og blir satt i sammenheng med den pågående 
lønnskonflikten? 

- I utgangspunktet synes jeg kanskje det er litt vanskelig. Vi er nødt til å forholde oss til 
rapporteringsplikten til tilsynet, og om det da kommer spørsmål knyttet til vår virksomhet, så 
er det en del av den prosessen under en streik, sier konsernoverlegen. 

- Så det ligger ingen baktanker bak at dere gikk ut på den måten under den pågående 
lønnskonflikten? 

- Nei, det gjorde det ikke. 

 


